

全
球
化
GLOBALIZATION

二〇一七年第十一期

总第七十六期

全球化

GLOBALIZATION

2017年 第11期 (总第76期)

CCIEE
主管 / 主办 | 中国国际经济交流中心

• 本刊专论 •

“E 国际贸易”的理论内涵与理论体系

陈文玲 颜少君 (005)

以自主创新不断彰显中国道路的内涵和特色

—— 我国科技改革开放 40 年的探索和实践

刘琦岩 (018)

重塑制造业竞争新优势关键在于提高自主创新能力

王晓红 (032)

• 宏观经济 •

中国银行业如何走向成熟?

黄志凌 (039)

完善战略储备功能 保障国家金融安全

何晓伟 别震烁 郭红 韦小迷 (049)

农村产权治理机制创新释放改革发展新动能

李红娟 刘现伟 (061)

“十三五”时期我国城镇化发展趋势、难点及建议

易信 (073)

• 国际经济 •

美元指数运行态势及中国对策选择

徐长春 (086)

国际湾区发展比较分析与经验借鉴

田栋 王福强 (100)

国家发展改革委核心期刊

中国学术期刊网络出版总库收录期刊 中文科技期刊数据库收录期刊

中国核心期刊（遴选）数据库收录期刊 博看期刊网收录期刊 中文知识网

• 智库信息 •

全球化新形势：新挑战、新机遇、新对策

——第五届全球智库峰会平行圆桌会议综述

逯新红 (114)

• 权威观点 •

国际权威机构观点综述

国家统计局国际统计信息中心 (118)

• 国际统计数据 •

世界经济主要指标

国家统计局国际统计信息中心 (125)

Mayook 麦格网



电子阅读 扫一扫

CONTENTS

Theoretical connotation and theoretical system of “E – international trade”

Chen Wenling and Yan Shaojun (005)

With independent innovation to constantly enhance the connotation and characteristics
of China’s road——Exploration and practice of 40 years’ reform and opening
up of science and technology in China

Liu Qiyan (018)

The key to reshape the competitive advantage of manufacturing industry is to
improve the ability of independent innovation

Wang Xiaohong (032)

How can China’s banking industry become mature?

Huang Zhiling (039)

Perfecting strategic reserve function and ensuring national financial security

He Xiaowei , Bie Zhenshuo , Guo Hong and Wei Xiaomi (049)

The innovation of rural property rights governance mechanism releases new
functions of reform and development

Li Hongjuan and Liu Xianwei (061)

The trends, difficulties and suggestions of China’s urbanization during the
“13th Five – Year” period

Yi Xin (073)

The movement trends of the US dollar index and China’s countermeasure choice

Xu Changchun (086)

Comparative analysis and experience reference of international bay area development

Tian Dong and Wang Fuqiang (100)

The new situation of globalization: new challenges, new opportunities and new
countermeasures——a summary of the parallel round table meeting
at the Fifth Global Think Tank Summit

Lu Xinhong (114)

Opinions of International Authoritative Institutes

(118)

Main Indicators of World Economy

(125)